
Zápis z 6. zasedání Zastupitelstva Města Plumlova, 
konaného dne 16.12.2019 

v zasedací místnosti Městského úřadu v Plumlově 
 
 
Účast: pí Ambrožová, p. Borský, p. Hyndrich, pí Jančíková, p. Mgr. Jeřábek, pí MUDr. Jeřábková, p. Nezval, 
p. ing. Otruba,  p. Sušeň, p. ing. Svoboda, p. Vrána, p. Vymazal, p. ing. Zapletal, pí Mgr. Zelená 
Omluven: p. Piňos, DiS. 
Zapisovatel: p. ing. Kocourek 
Návrhová komise: p. Borský, p. ing. Svoboda 
Ověřovatelé zápisu: pí Ambrožová, p. Mgr. Jeřábek 
 
Program jednání: 
1) Zahájení, určení zapisovatele, jmenování ověřovatelů zápisu. 
2) Kontrola plnění usnesení uložených na minulých jednáních zastupitelstva města. 
3) Informace o činnosti finančního a kontrolního výboru zastupitelstva města. 
4) Informace o investičních akcích Města Plumlov. 
5) Návrh rozpočtu Města Plumlov na rok 2020. 
6) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Města Plumlov na roky 2021-2022. 
7) Rozpočtové opatření Města Plumlov č.3/2019. 
8) Rozpočtové opatření Města Plumlov č.9/2019. 
9) Obecně závazná vyhláška Města Plumlov č.3/2019, o nočním klidu. 
10) Obecně závazná vyhláška Města Plumlov č.4/2019, o místním poplatku za odpad. o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů. 

11) VAK Plumlov-Vícov – vodné + stočné na rok 2020. 
12) Souhlas s podáním žádostí o dotace z dotačních programů Ministerstva pro místní rozvoj ČR a 

Olomouckého kraje. 
13) Diskuse. 
14) Závěr. 
 
 
K bodu 1: 
6.zasedání Zastupitelstva Města Plumlova zahájila paní starostka G.Jančíková v pondělí 16.12.2019 
v 17.00 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu v Plumlově. Přivítala přítomné a uvedla, že je 
přítomno 14 členů zastupitelstva (pan T.Piňos je omluven) tzn. dnešní jednání je usnášeníschopné. Do 
funkce zapisovatele navrhla přítomným určit p. ing. F. Kocourka, do návrhové komise doporučila jmenovat 
pana O. Borského a pana ing. O. Svobodu, za ověřovatele zápisu paní L.Ambrožovou a pana Mgr. L. 
Jeřábka. Nikdo z přítomných neměl připomínky – jmenování zapisovatele, složení návrhové komise a 
ověřovatelů zápisu a zapisovatele bylo odsouhlaseno. 
UZ-6/2019/1/1 – Zastupitelstvo Města Plumlova (dále jen „ZMP“) schválilo jmenování ing. F.Kocourka 
zapisovatelem jednání 6. zasedání ZMP.    Hlasování: 14 hlasů pro. 
UZ-6/2019/1/2 – ZMP schválilo složení návrhové komise: p. O. Borský, p. ing. O. Svoboda a jmenování 
ověřovatelů zápisu: pí L. Ambrožová a  p. Mgr. L. Jeřábek.  Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
Paní starostka seznámila přítomné s navrženým programem dnešního jednání zastupitelstva města. 
Program byl členům zastupitelstva města rozeslán elektronickou poštou, byl vyvěšen na úředních deskách. 
Program dnešního jednání byl bez připomínek jednomyslně odsouhlasen. 
UZ-6/2019/1/3 – ZMP schválilo program 6. zasedání Zastupitelstva Města Plumlova dne 16.12.2019. 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 2: 
Paní starostka provedla kontrolu plnění usnesení uložených na minulých zasedáních zastupitelstva města. 
Uvedla, že na 5. zasedání zastupitelstva města (30.10.2019), byl jí osobně uložen úkol-dotázat se na možnosti 
změny objízdné trasy pro nákladní automobily po dobu opravy mostu v Mostkovicích (SSOK, Krajský úřad 
Olomouckého kraje). Na základě výsledků jednání má aktuální informaci, že oprava mostu by měla být 
zahájena hned na začátku roku 2020 a během roku 2020i dokončena, nicméně není reálné docílit změny 
objízdné trasy. Podle jejích slov se jedná o pozitivní zprávu, protože podle předchozích informací měl být 
opravován až v roce 2021. 
UZ-6/2019/2/1 – ZMP vzalo na vědomí kontrolu plnění usnesení přijatých na minulých zasedání ZMP. 



K bodu 3: 
Pan Mgr. L.Jeřábek, předseda Kontrolního výboru Zastupitelstva Města Plumlova řekl, že se od konce října 
2019 (termínu posledního jednání ZMP) výbor nesešel. Pan A: Sušeň, předseda Finančního výboru 
Zastupitelstva Města Plumlova seznámil přítomné s obsahem jednání tohoto výboru, které se konalo 
18.11.2019. Členové finančního výboru provedli kontrolu vyúčtování využití dotací poskytnutých z rozpočtu 
města neziskovým organizacím v roce 2019 -vše je podle slov pana Sušeně v pořádku. Diskutováno bylo o 
„nových pravidlech“ pro poskytování dotací z rozpočtu – termín pro podávání žádostí na rok 2020 je až do 
15.2.2020 tzn., že po tomto datu se uskuteční další schůzka výboru. Členové výboru podrobně posoudili i 
připravený návrh rozpočtu Města Plumlov na příští rok a tento následně doporučili ke schválení ZMP. 
UZ-6/2019/3/1 – ZMP vzalo na vědomí informaci o činnosti Finančního a Kontrolního výboru ZMP 
v minulém období. 
 
K bodu 4: 
Paní starostka informovala přítomné o připravovaných resp. dokončených investičních akcích: 
a) vysoký“ zámek – opatření na sanaci vlhkosti byla dokončena, podána žádost o dotaci na rok 2020, 

kdy by se měla provádět (i poté v roce 2021) sanace vlhkosti v baště – odstranění podkladních vrstev 
dlažby na terase, položení nové „skladby“, odstranění omítek, elektroosmóza…, bude proveden výběr 
dodavatelské firmy, 

b) „nízký“ zámek – projektant předal dokumentaci – podobné práce jako na „vysokém“ zámku – sanace 
vlhkosti, omítky, navíc výměna klempířských prvků + oken, rovněž bude připraveno výběrové řízení na 
dodavatele, chtěli bychom žádat o dotaci z Olomouckého kraje, 

c) chodníky – bylo vyhodnoceno výběrové řízení na zhotovitele chodníku – směr Soběsuky, bude 
podepsána smlouva o dílo s firmou EDMA, s.r.o., Drnovice, 

d) cyklostezka – probíhá výběr zhotovitele, rozhodnuto by mělo být do konce roku, po podpisu smlouvy o 
dílo budou zahájeny stavební práce, 

e) oprava učeben v ZŠ – máme příslib dotace z ITI, připravují se podklady pro veřejné zakázky, 
f) územní plán – 6.1.2020 proběhne na STAVU debata s občany nad návrhem nového územního plánu, 

tato informace bude zveřejněna ve zpravodaji, na webových stránkách, vyhlášena v místním rozhlase, 
g) kanalizace Hamry – jsou shromážděny všechny podklady pro vydání územního rozhodnutí, 

v závislosti na vyhlášení dotačních programů (OPŽP, Ministerstvo zemědělství ČR) bychom chtěli 
podat žádost o dotaci. 

UZ-6/2019/4/1 – ZMP vzalo na vědomí informaci o probíhajících a připravovaných investičních akcích 
Města Plumlov. 
 
K bodu 5: 
Dalším projednávaným bodem 6.zasedání Zastupitelstva Města Plumlova byl návrh rozpočtu Města 
Plumlov na rok 2020. Jak řekla paní Jančíková, nad návrhem rozpočtu se uskutečnilo několik pracovních 
schůzek členů zastupitelstva města, doporučil jej finanční výbor. V rozpočtu jsou naplánovány finanční 
prostředky na všechny připravované investiční akce. Zahrnuje i dotace příspěvkovým organizacím 
zřizovaných Městem Plumlov (ty si na samostatném jednání „zdůvodnili – obhájili“ ředitelé p.o.). Alokovány 
jsou i finanční příspěvky na rozdělení neziskovým organizacím na podporu spolkové činnosti, rozdělovány 
by měly být na zasedání ZMP v březnu 2020. Návrh rozpočtu byl zveřejněn po stanovenou dobu na 
kamenné i elektronické úřední desce. 
S připomínkou k rozpočtu vystoupil pan ing. M. Otruba, který kritizoval „nízký“ výběr poplatku ze 
vstupného, nelíbí se mu způsob kontroly výběru tohoto místního poplatku. 
Další diskusní příspěvky nezazněly, hlasováním byl návrh rozpočtu Města Plumlov na rok 2020 
jednomyslně odsouhlasen. 
UZ-6/2019/5/1 – ZMP schválilo rozpočet Města Plumlov na rok 2020 (příloha č.1). 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
K bodu 6: 
Po stejnou dobu jako návrh rozpočtu města na rok 2020 byl zveřejněn i návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu Města Plumlov na období 2021-2022. V úvodním slově paní starostka zmínila, že jde o 
předpokládané příjmy a výdaje rozpočtu v příštích letech, zahrnující „hlavní“ investiční akce, ale i „běžné“ 
výdaje. Tento dokument byl bez výhrad schválen. 
UZ-6/2019/6/1 – ZMP schválilo střednědobý výhled rozpočtu Města Plumlov na roky 2021-2022 (příloha 
č.2).         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 7: 
Rozpočtové opatření Města Plumlov č.3/2019 bylo schváleno na 15.zasedání Rady Města Plumlova dne 
20.5.2019. Chybně v něm bylo zahrnuto „financování“, což bylo následně vytknuto auditory. Rada města 



nemá „oprávnění“ takové rozpočtové opatření přijímat, proto byli členové zastupitelstva města požádáni o 
jeho „dodatečné“ schválení, což učinili. 
UZ-6/2019/7/1 – ZMP schválilo rozpočtové opatření Města Plumlov č. 3/2019 (příloha č.3). 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 8: 
Návrh rozpočtového opatření Města Plumlov č.9/2019 byl členům zastupitelstva města rozeslán spolu 
s podkladovými materiály a projednán na pracovní poradě konané 9.12.2019. Na straně příjmů obsahuje 
přijetí dotace Olomouckého kraje na pořízení klavíru, s tím spojený odvod finančních prostředků ZUŠ 
Plumlov, přijaté finanční dary (na kulturu) a tvorbu sociálního fondu. Na straně výdajů je „použití“ dotace 
+odvodu ZUŠ na nákup klavíru, úpravy rozpočtových položek dle skutečnosti – výstavba kanalizace + 
pořízení elektrokol v ATC + tvorba sociálního fondu. 
Pan ing. M. Otruba se dotazoval, zda již jsou vyhodnoceny „více a méněpráce“ týkající se energetických 
úspor městského úřadu – paní starostka mu odpověděla, že akce je vypořádána, fakturace proběhla dle 
dodatků smlouvy o dílo č.1 a 2. Pan ing. A. Zapletal se dotazoval, zda už je pořízen klavír do koncertního 
sálu na zámku – paní Jančíková mu odpověděla, že jej musíme pořídit do konce roku (podmínka 
poskytovatele dotace), bude stát 130.000,- Kč, z čehož činí 40.000,- Kč dotace Olomouckého kraje a 
70.000,- Kč bude hrazeno z prostředků ZUŠ Plumlov, p.o.. 
UZ-6/2019/8/1 – ZMP schválilo rozpočtové opatření Města Plumlov č. 9/2019 (příloha č.4). 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
Pan ing. M. Otruba se dotazoval, proč nejsou schvalovány na dnešním jednání i rozpočty a střednědobé 
výhledy rozpočtu příspěvkových organizací zřízených městem (jak tomu bylo pro rok 2019). Pan ing. F. 
Kocourek na jeho slova reagoval tím, že tento postup konzultoval s interní auditorkou. Funkci zřizovatele 
vůči příspěvkovým organizacím vykonává rada města, dnes byly v rámci rozpočtu schváleny jen finanční 
prostředky - dotace pro jednotlivé příspěvkové organizace v roce 2020, ale vlastní rozpočty příspěvkových 
organizací budou následně projednávat členové  Rady Města Plumlova. 
 
K bodu 9: 
I návrh Obecně závazné vyhlášky Města Plumlov č.3/2019, o nočním klidu obdrželi členové zastupitelstva 
města s předstihem. Jsou v ní uvedeny termínu plesů, konaných v kulturním domě v Žárovicích v období 
leden-březen 2020 + tradiční Pálení čarodějnic (30.4.2020). Zkrácení doby nočního klidu pro akce 
připravované na „letní sezonu 2020“ bude řešeno na dalších jednáních zastupitelstva města. Začátek doby 
nočního klidu byl u plesů po diskusi na pracovní poradě členů zastupitelstva posunut na 02.30. 
UZ-6/2019/9/1 – ZMP schválilo Obecně závazná vyhláška Města Plumlov č.3/2019, o nočním klidu (příloha 
č.5).         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 10: 
Dalším projednávaným materiálem byl návrh Obecně závazné vyhlášky Města Plumlov č.4/2019, o 
místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů. Paní starostka požádala paní účetní R. Vykydalovou o komentář k výši poplatku 
resp. možnosti dosáhnout na mimořádnou slevu. Ta uvedla, že oproti roku 2019 se „základní sazba“ 
poplatku tj.600,- Kč/občan/rok nezvyšuje, nemění se ani „pravidla“ pro dosažení mimořádných slev 
„navázaných“ na % třídění odpadu. Třídění je „sledováno“ v systému odvozové firmy, ale občan je může 
s využitím přístupových hesel „kontrolovat“ na webových stránkách. Slevu 100,- Kč dostane občan, u 
něhož poměr separovaného odpadu a směsného komunálního odpadu je mezi 35-55 %, vyšší slevu (200,- 
Kč) pak získají občané, u nichž poměr vytříděného odpadu přesáhne 55 % z celkového množství odpadu. 
Podle jejich zkušeností se meziročně zvýšil počet občanů, kteří dosáhnou na „vyšší“ slevu. 
Paní G. Jančíková doplnila její slova tím, že má některé negativní ohlasy na „neaktuálnost“ údajů o odvozu 
odpadu – to potvrdil i pan A: Sušeň – ten zmínil, že poslední informace o množství odvezeného odpadu 
jsou ze září 2019. Paní starostka uvedla, že na problém upozornila ředitele svozové firmy a ten přislíbil 
sjednání nápravy. 
Do debaty k tomuto bodu se zapojili: 

• pan Sušeň – upozornil na odlepující štítky na popelnicích – pan Hyndrich řekl, že je pravděpodobné, 
že budeme muset pořídit nové, paní Vykydalová odmítala obavu, že nebudou zaevidovány výsypy – 
nenačte-li se čip, obratem je o tom v systému informace, 

• paní Jančíková – řekla, že podle slov ředitele FCC jsou kontrolováni pracovníci svozové firmy, jak 
zaznamenávají množství sváženého odpadu (kamery), 

• pan Borský – ptal se na využívání koeficientů při odvozu tříděného odpadu – odpověděl mu pan 
Hyndrich, 



• pan ing. Otruba – požádal, aby bylo členům zastupitelstva předáno vyhodnocení třídění odpadu – paní 
účetní toto zpracuje a rozešle, 

• pan ing. Jančík – kritizoval nastavení systému – tříděný odpad ukládá do sběrných nádob, které má 
nedaleko svého rodinného domu a tudíž nedosáhne na slevu, pan Hyndrich a paní Jančíková mu 
vysvětlovali, jak je třídění odpadu posuzováno, 

• pan ing. Otruba – souhlasil s tím, že tento systém není úplně spravedlivý, podle slov pana Sušeně je 
ale relativně nejpřesnější, 

• pan Pírek – uváděl, že popeláři neprovádí kontrolu, dnes „to“ pozoroval, paní starostka řekla, že tuto 
informaci předá zástupci svozové firmy, 

• pan ing. Svoboda – řekl, že v první řadě jde o „přírodu“ – je dobře, že jsme snížili množství 
odváženého komunálního odpadu, jeho slova potvrdili ze zkušenosti i ze zahraničí pan Sušeň a paní 
Jančíková, 

• pan ing. Otruba – reagoval na informaci, že svozová firma navyšuje od 1.1.2020 cenu za odvoz 
odpadu, ptal se, zda se to promítne do výše poplatku – pan ing. Kocourek mu odpověděl, že poplatek 
je kalkulován „zpětně“. 

Po skončení diskuse následovalo hlasování – všech 14 členů zastupitelstva města bylo „pro“ přijetí OZV 
č.4/2019. 
UZ-6/2019/10/1 – ZMP schválilo Obecně závazná vyhláška Města Plumlov č.4/2019, o místním poplatku 
za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů (příloha č.6).       Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 11: 
Komentář k návrhu výše ceny vodného a stočného po 1.1.2020 přednesl pan ing. A. Zapletal, vedoucí 
VAKu svazku obcí Plumlov-Vícov. Řekl, že z důvodu narůstajících cen vstupů (elektrická energie, mzdové 
náklady…) a také z důvodu „závazku“ vůči poskytovateli dotace na výstavbu vodovodu a kanalizace, 
doporučilo představenstvo VAKu zvýšit cenu vodného na 40,- Kč/m3 a cenu stočného na 40,20 Kč/m3. 
Členové zastupitelstva města obdrželi kalkulaci výpočtu, část vybraného vodného a stočného bude Městu 
Plumlov „vracena“ ve formě nájemného. Cena vodného je rovněž „srovnávána“ s cenou vodného 
Vodovodu Pomoraví (tento svazek obcí dodává vodu do místních částí). 
V diskusi hovořili: 

• pan ing. Svoboda, zmínil, že porovnával navrženou výši vodného a stočného s jinými obcemi a došel 
k závěru, že jsme „pod regionálním průměrem“ – součet ceny vodného a stočného na 1 m3 
v Olomouckém kraji by měl přesáhnout i 100,- Kč/m3 – jeho slova potvrdil pan ing. Zapletal, 

• paní Jančíková doplnila, že se připravuje projekt rekonstrukce vodovodní sítě a musíme „odkládat“ 
finanční prostředky na jeho úhradu, 

• pan ing. Jančík se dotazoval, jaký je meziroční nárůst ceny vodného a stočného – panem ing. 
Zapletalem mu bylo odpovězeno, že oproti r.2019 se ceny vodného a stočného zvýší o 2,- Kč/m3, 
dojde-li k změně sazby DPH, bude tato skutečnost řešena členy zastupitelstva města následně. 

Pan O. Borský přečetl návrhy usnesení, tyto byly následně bez výhrad odsouhlaseny všemi přítomnými. 
UZ-6/2019/11/1 – ZMP schválilo cenu vodného pro zákazníky VAKu svazku obcí Plumlov-Vícov od 
1.1.2020 jako dvousložkovou, kdy pohyblivá část je stanovena ve výši ve výši 40,- Kč/m3 včetně DPH. 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
UZ-6/2019/11/2 – ZMP schválilo cenu stočného pro zákazníky VAKu svazku obcí Plumlov-Vícov od 
1.1.2020 jako jednosložkovou, kdy je cena stanovena ve výši 40,20 Kč/m3 včetně DPH. 
         Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 12: 
Na pracovních poradách členů zastupitelstva města bylo debatováno o podání žádostí o dotace v příštím 
roce. U některých poskytovatelů dotací je podmínkou souhlasné stanovisko zastupitelstva, jak s podáním 
žádosti, tak i se spolufinancováním vlastních zdrojů. Podle slov paní starostky by měly být podány tyto 
žádosti o dotace: 

• obnova herních prvků na dětském hřišti v Hamrech – dotaci jsme se bez úspěchu pokoušeli získat už 
v předchozích letech, zpracujeme žádost o dotaci na Ministerstvo pro místní rozvoj, 

• rekonstrukce místní komunikace – dotační program MMR – oprava ulice Wolkerovy a příjezdové cesty 
ke sběrnému dvoru, je pravděpodobné, že tento dotační program bude vypsán až na podzim roku 
2020, 

• oprava „drobných“ kulturních památek – socha sv. Petra z Alcantery před zámkem – Olomoucký kraj 
popř. Ministerstvo zemědělství ČR,  

• oprava sociálního zázemí – WC-chlapci v ZŠ Plumlov, 

• oprava vstupního portálu zámku – Olomoucký kraj, 



• 2.etapa výstavby vodovodu a kanalizace v ATC ŽRALOK Plumlov – Olomoucký kraj, 

• cyklostezka Plumlov-Mostkovice – Olomoucký kraj, máme příslib dotace z ITI, ale hledáme finanční 
prostředky na dofinancování – přispět by měla Obec Mostkovice i Město Prostějov, 

• výstavba kanalizace v obci Hamry – OPŽP popř. Ministerstvo zemědělství ČR, 

• výsadba zeleně po dokončených komplexních pozemkových úpravách v katastrálních územích 
Žárovice a Hamry – OPŽP. 

Do diskuse k tomuto bodu se nikdo nehlásil, usnesení bylo bez výhrad schváleno. 
UZ-6/2019/12/1 – ZMP schválilo podání žádostí o dotace z dotačních programů Ministerstva pro místní 
rozvoj ČR, Ministerstva zemědělství ČR, Ministerstva financí ČR, Státního fondu životního prostředí a 
Olomouckého kraje na rok 2020 (příloha č.7).    Hlasování: 14 hlasů pro. 
 
K bodu 13: 
Předposledním bodem programu 6.zasedání Zastupitelstva Města Plumlova byla diskuse, v níž vystoupili: 
a) pan ing. Otruba – uvedl, že v Prostějově bude v nejbližších 2 letech vybudován „severní obchvat“ pro 

kamionovou dopravu, což bude mít za „efekt“ nasměrování nákladních aut jedoucích na Blansko na 
Ohrozimskou ulici v Plumlově, žádal, aby vedení města vyvolalo debatu s kompetentními orgány a 
bylo zváženo zřízení nových parkovacích míst pro místní obyvatele, protože stávající stání na krajnici 
je problematické, 

• jeho slova podpořil i pan Sušeň a pan ing. Svoboda, paní Jančíková uvedla, že by chtěla svolat 
šetření přímo na místě, pan Sušeň zmínil, že investorem by měl být kraj, 

• pan ing. Jančík – obec by měla věnovat větší pozornost těmto stavbám, rekonstrukce Ohrozimské 
ulice byl od počátku „nepodařený“ projekt, 

b) pan Pírek – dotazoval se na dohledání úniku pitné vody na Běliskách – podle slov pana ing. Zapletala 
se situace stabilizovala, aktuálně je havárie pitné vody na Tyršově náměstí, 

c) pan Pírek – požádal o dovezení štěrku k mostu na Běliskách – pracovníci KZ Plumlov jej podle slov 
pana Hyndricha dovezou, 

d) pan Pírek – poděkoval za přípravu projektu vybudování splaškové kanalizace na Běliskách. 
Nikdo z přítomných se už do diskuse s dalším příspěvkem, proto byla paní starostkou ukončena. 
 
K bodu 14: 
Paní starostka poděkovala přítomným za účast na dnešním jednání, popřála všem krásné Vánoce. 
6. zasedání Zastupitelstva Města Plumlova bylo ukončeno cca v 18.30. 
 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
 
  ………………………………….    ………………………………... 
        Lenka Ambrožová             Mgr. Luboš Jeřábek 
 
 
 
 
 
 
 
  ……………………………………   ………………………………. 
           Martin Hyndrich              Gabriela Jančíková 
         místostarosta města               starostka města 


